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Abstract (en)
[origin: US2016368040A1] The invention relates to machine tools and methods for processing plate-like workpieces. The machine tool comprises
a first movement device for the movement of the workpiece in a first direction, two workpiece supporting surfaces spaced apart by a gap extending
in a second direction and configured for supporting the workpiece, and a second movement device for the movement of a pressing tool in the
second direction. The pressing tool comprises two tool components that are configured to move in a stroke direction relative to one another in
order to process the workpiece in the gap by at least one of stamping and shaping. The machine tool also comprises at least one receiving device
configured to move in the second direction one or more of in and along the gap for depositing at least one workpiece part formed when processing
the workpiece by at least one of stamping and shaping.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Werkzeugmaschine (1) zum stanzenden und/oder umformenden Bearbeiten eines plattenartigen Werkstücks (2),
insbesondere eines Blechs, umfassend: eine erste Bewegungseinrichtung (3) zur Bewegung des Werkstücks (2) in einer ersten Richtung (X), zwei
Werkstückauflageflächen (4a, 4b) zur Auflage des Werkstücks (2), zwischen denen ein sich entlang einer zweiten, bevorzugt zur ersten senkrechten
Richtung (Y) erstreckender Spalt (7) gebildet ist, eine zweite Bewegungseinrichtung (8) zur Bewegung eines Pressenwerkzeugs (9) in der zweiten
Richtung (Y), wobei das Pressenwerkzeug (9) zwei Werkzeugkomponenten (9a, 9b) aufweist, die entlang einer Hubrichtung (Z) relativ zueinander
bewegbar sind, um das Werkstück (2) in dem Spalt (7) stanzend und/oder umformend zu bearbeiten, wobei die zweite Bewegungseinrichtung (8)
ausgebildet ist, die beiden Werkzeugkomponenten (9a, 9b) in der zweiten Richtung (Y) gesteuert unabhängig voneinander zu bewegen.
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